
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 16/2008 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 420/2008 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Αναβολή λήψης απόφασης επί του  1ου θέματος «Θέση Δ.Σ. 
για τη δημιουργία Λατομικών Ζωνών στην περιοχή του 
Δήμου Βέροιας». 

 
       Σήμερα 25 Αυγούστου του έτους 2008 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 21-8-2008 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, 
ύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση του Κώδικα Δήμων και 
Κοινοτήτων και το άρθρο 7 του Ν. 3443/2006. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  25 μέλη. 
          Παρόντες                                                Aπόντες                     Παρόντες  Πρόεδροι Τ.Σ. 

1. Μ. Σουμελίδης Ν. Τσιαμήτρος Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης Ι. Καπετανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου   Σ. Κρομμύδας 
4. Γ.  Μιχαηλίδης   Η. Σοφιανίδης 
5. Π. Παυλίδης    
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Π. Ποταμόπουλος 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Πιτούλιας 
9. Α. Δελαβερίδης   Γ. Μανακούλης 

10. Α.  Τσιάρας   Β. Ρήσσου 
11. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Ι. Ταρασίδης 
12. Κ. Συμεωνίδης    
13. Μ. Τρανίδης   Παρών Πρόεδρος Τ.Σ. Νέων 
14. Α. Παπαστεργίου   Κ. Καπανίδης 
15. Γ. Κάκαρης  

ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 
προσήλθαν οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Α. Δελαβερίδης, Μ. Τρανίδης, 
Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, Σ. Κρομμύδας, Κ. 
Καπανίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Ε. Σοφιανίδης, Σ. Κρομμύδας. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 420/2008 απόφασης αποχώρησαν 
οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. Γουναράς. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 421/2008 απόφασης προσήλθε η 
κα Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή και αποχώρησε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 425/2008 απόφασης προσήλθε ο  

16. Χ. Σκουμπόπουλος 
17. Β. Γιαννουλάκης 
18. Σ. Παναγιωτίδης 
19. Ι. Ακριβόπουλος 
20. Ε. Σοφιανίδης 
21. Μ. Σακαλής 
22. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή κ. Γ. Ορφανίδης. 

5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 426/2008 απόφασης αποχώρησαν 
οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Κάκαρης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 427/2008 απόφασης προσήλθαν 
οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Κάκαρης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 428/2008 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Ε. Γουναράς και αποχώρησαν οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. 
Κάκαρης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 429/2008 απόφασης αποχώρησε ο 
κ. Γ. Ορφανίδης. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 430/2008 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Γ. Ορφανίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 460/2008 απόφασης αποχώρησε 
ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 

23. Ε. Γουναράς 
24. Ι. Καλαϊτζίδης 
25. Γ. Ορφανίδης 

 
 



Η σύμβουλος Μαρία Τσιαμήτρου-Καραχατζή δήλωσε κώλυμα και 
αποχώρησε από την αίθουσα.  

Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 7-5-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Λατομική δραστηριότητα, στα όρια του Δήμου Βεροίας, υπάρχει από την 
αρχαιότητα (βλέπε και σχετική διατριβή του αρχαιολόγου κ. Θεμιστοκλή Βάκουλη 
«Αρχαία λατομεία μαρμάρου στο Βέρμιο και Πιέρια») έως σήμερα. Θα μπορούσε να 
πει κανείς, η εξόρυξη και αξιοποίηση μαρμάρου, είναι μέρος της ιστορίας της πόλης 
μας. 
 Στις μέρες μας, η δραστηριότητα αυτή υπάρχει και εξελίσσεται, αλλά με 
κάπως άναρχο και απρογραμμάτιστο τρόπο, δίπλα στις υπόλοιπες «δραστηριότητες» 
του Βερμίου (αξιοποίηση νερών και ανέμου, δασοπονία, κτηνοτροφία, 
οικοτουρισμός, κυνήγι, κ.α.). Εξ άλλου, βρισκόμαστε ήδη στο ιστορικό σημείο, όπου 
η ανάπτυξη της πόλης και της ευρύτερης περιοχής θα προέλθει από το Βέρμιο (που 
καταλαμβάνει και το 70% της επιφάνειας των ορίων Δήμου Βέροιας) και όχι πια από 
τον κάμπο και τις αγροτικές δραστηριότητες. 
 Θα πρέπει, λοιπόν, η εξορυκτική δραστηριότητα να οργανωθεί σε πλαίσια 
νομιμότητας και προς την κατεύθυνση της «αειφόρου ανάπτυξης» του Βερμίου και 
της πόλης. Σ’ αυτά στοχεύει η παρούσα μελέτη, ορίζοντας το πρώτο βήμα, καθορισμό 
«λατομικής περιοχής» στα όρια του Δήμου Βεροίας, όπως ορίζει και η ισχύουσα 
νομοθεσία. 
(Χάρτης 1) 
 
ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟ ΠΛΑΙΣΙΟ 
 Οι ισχύοντες σήμερα νόμοι και διατάξεις, που καθορίζουν τον τρόπο και τα 
πλαίσια άσκησης της λατομικής δραστηριότητας, είναι οι: 

 Ν. 669/77 «Περί εκμεταλλεύσεως λατομείων» 
 Ν. 1428/84 «Εκμετάλλευση λατομείων» 
 Ν. 2115/93 Τροποποίηση, αντικατάσταση και συμπλήρωση διατάξεων του Ν. 

1428/1984  "Εκμετάλλευση  λατομείων αδρανών υλικών και άλλες διατάξεις". 
Και συμπληρώνονται από τους κανονισμούς: 

 Ν. 210/73 «Περί Μεταλλευτικού Κώδικα» 
 Ν. 274/76 «Τροποποίηση Μεταλλευτικού Κώδικα» 
Στη συνέχεια, ένα πλέγμα εκδοθέντων Υπουργικών Αποφάσεων, αλλά και 

γνωμοδοτήσεων του Νομικού Συμβουλίου του Κράτους, ορίζουν τον τρόπο άσκησης 
των εξορυκτικών δραστηριοτήτων, επ’ ωφελεία των πολιτών αλλά και του Φυσικού 
Περιβάλλοντος. 

Όπως προκύπτει, λοιπόν, από την σχετική νομοθεσία, αλλά και από την ίδια την 
ανάγκη οργάνωσης και ανάπτυξης της οικονομικής αυτής δραστηριότητας, όλες οι 
λατομικές εργασίες θα πρέπει να αναπτύσσονται σε περιοχές χωροταξικά, γεωλογικά, 
περιβαλλοντικά και οικονομικά οριοθετημένες, με την δημιουργία «Λατομικών 
περιοχών». Εκτός αυτών των περιοχών δεν επιτρέπεται καμία λατομική 
δραστηριότητα, εκτός ειδικών εξαιρέσεων. 
 
ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑ ΕΠΙΛΟΓΗΣ/ΟΡΙΟΘΕΤΗΣΗΣ 

Τα κριτήρια επιλογής μιας περιοχής ως λατομικής, είναι τα εξής (άρθρο 3 Ν. 
1428/84 «Καθορισμός λατομικών περιοχών»): 

 Ποιότητα και εκμεταλλευσιμότητα πετρωμάτων 
 Μορφολογία της περιοχής 
 Ύπαρξη ικανών αποθεμάτων 
 Συνθήκες προσπέλασης προς τις περιοχές αυτές, αλλά και προς τα 

καταναλωτικά κέντρα. 



Επίσης όπως προβλέπεται στο άρθρο 4 του Ν. 1428/84, η λατομική περιοχή 
θα πρέπει να απέχει τουλάχιστον 500m από προστατευόμενες περιοχές και αν η 
απόσταση είναι μικρότερη των 2km, απαιτείται η σύμφωνη γνώμη, του καθ’ ύλην 
αρμοδίου Υπουργείου. 
 Τα κριτήρια αυτά συμπληρώνονται από τους περιοριστικούς – 
απαγορευτικούς λόγους που επιβάλλει το άρθρο 10 του Ν. 1428/84 και αφορά τους 
λόγους «απαγόρευσης εκμίσθωσης ή χορήγησης αδείας εκμετάλλευσης». 
 Σύμφωνα με το άρθρο 3 του Ν. 1428/84, παράγραφος 2: 
«οι λατομικές περιοχές σε κάθε νομό καθορίζονται εντός 5 ετών με απόφαση  του 
αρμοδίου Νομάρχη …», προθεσμία η οποία παρήλθε άπραγη για το νομό μας. 
 Ωστόσο, σύμφωνα με το άρθρο 13 του Ν. 3335/05, ορίζεται ότι: 
«παρατείνεται για πέντε (5) ακόμη έτη από την έναρξη ισχύος του νόμου που 
προβλέπεται στην παράγραφο 2 του άρθρου 3 του Ν. 1428/84…». Επομένως η 
δυνατότητα καθορισμού «λατομικών περιοχών» παρατάθηκε ως το 2010. 
 
ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑ ΚΑΘΟΡΙΣΜΟΥ ΛΑΤΟΜΙΚΩΝ ΠΕΡΙΟΧΩΝ 
 Οι «λατομικές περιοχές» κατά το άρθρο 3 του Ν. 1428/84, παράγραφος 2, 
καθορίζονται με Απόφαση Νομάρχη, ύστερα από γνώμη του Νομαρχιακού 
Συμβουλίου ή μετά από αίτηση ενδιαφερομένου (εν προκειμένω του Δήμου Βεροίας). 
 Η Απόφαση Νομάρχη εκδίδεται ύστερα από σχετική γνωμοδότηση 8μελούς 
Επιτροπής, που συγκροτείται με Απόφαση Νομάρχη, σε διάστημα 3 μηνών και η 
οποία εξετάζει και αιτιολογεί την πρόταση καθορισμού των λατομικών περιοχών. Οι 
λεπτομέρειες συγκρότησης και λειτουργίας, της εν λόγω επιτροπής καθορίζονται από 
την Υπουργική Απόφαση «Απόφ. Δ10/Φ68/οικ.12298/28-7-99». 
 Το έργο της Επιτροπής  αυτής περιγράφεται στο άρθρο 4 του Ν. 1428/84 
(όπως τροποποιήθηκε και από Ν. 2115/93). 
 Στη συνέχεια και σύμφωνα με την παρ. 2 του άρθρου 4 του Ν. 1428/84: «2. 
Μετά τον καθορισμό των λατομικών περιοχών, οι εκπρόσωποι του Υπ. Βιομ. 
Ενεργ. & Τεχν., της Διεύθυνσης Τεχνικών Υπηρεσιών ή της Τ.Υ.Δ.Κ., (όταν 
πρόκειται για περιοχές δημοσίων ή δημοτικών – κοινοτικών εκτάσεων αντίστοιχα) 
και του ΙΓΜΕ, προβαίνουν σε: 

 Χωροταξική κατανομή των λατομικών χώρων 
 Περιγραφή των απαιτούμενων έργων υποδομής 
 Προβαίνουν σε εκτίμηση της δαπάνης εκτελέσεως των έργων αυτών 
Το έργο αυτό ολοκληρώνεται σε διάστημα 6 μηνών από τον καθορισμό των 

λατομικών περιοχών. 
 Τέλος, όπως προβλέπεται η επόμενη παράγραφος του άρθρου 4 του Ν. 

1428/84 (όπως αντικαταστάθηκε από τον  Ν. 2115/93): «3. Η αντιμετώπιση της 
δαπάνης των έργων υποδομής της προηγούμενης παραγράφου αναλαμβάνεται από 
τους μισθωτές των λατομικών χώρων κατ’ αναλογία, που καθορίζεται με απόφαση 
του νομάρχη ή του δημάρχου ή του προέδρου κοινότητας. 

 Προκειμένου περί δημοσίων λατομείων, η δαπάνη των έργων υποδομής 
συμψηφίζεται με το αναλογικό μίσθωμα». 

 
 
 
 
 
 
ΈΡΕΥΝΑ ΚΑΙ ΑΠΟΤΥΠΩΣΕΙΣ 
Λατομικές δραστηριότητες στα (σημερινά) όρια του Δήμου Βέροιας, υπήρχαν 

από αρχαιοτάτων χρόνων. 



Σε σχετική έρευνα, ωστόσο, καταγεγραμμένα στοιχεία (συμβόλαια μίσθωσης, 
τοπογραφικά διαγράμματα, αδειοδετήσεις κλπ.), βρέθηκαν από την δεκαετία του 
1970 και εντεύθεν. 

 Σύμφωνα, λοιπόν, σύμφωνα με τα στοιχεία της Υπηρεσίας μας, τα λατομεία 
που λειτουργούν στην περιοχή μας, με εγκεκριμένη ΑΔΕΙΑ ΕΚΜΕΤΑΛΛΕΥΣΗΣ 
είναι τα εξής: 

 
ΝΙΚΟΛΑΪΔΗΣ 
ΚΩΝ/ΝΟΣ &ΣΙΑ Ο.Ε 

1301/30-
11-2006 ΗΜΑΘΙΑΣ ΓΕΩΡΓΙΑΝΩΝ ΙΔΙΩΤ. ΝΤΟΡΜΑΝΙ 

ΤΣΕΠΙΔΗΣ ΚΩΝ/ΝΟΣ 1456/18-
6-1998 ΗΜΑΘΙΑΣ ΓΕΩΡΓΙΑΝΩΝ ΙΔΙΩΤ. ΝΤΟΡΜΑΝΙ 

ΕΞΟΡΥΚΤΙΚΗ 
ΒΕΡΟΙΑΣ Ε.Π.Ε. 

441/20-2-
1987 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΛΟΦΟΤΟΠΟΣ 

ΛΕΥΚΑ ΜΑΡΜΑΡΑ 
ΒΕΡΟΙΑΣ 

2293/2-9-
2005 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΛΟΦΟΤΟΠΟΣ 

«ΛΑΤΟΜΕΙΑ 
ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ» Ε.Π.Ε. 

409/11-3-
1992 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΚΑΣΤΡΙ 

«ΛΑΤΟΜΕΙΑ 
ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ» Ε.Π.Ε. 

856/11-4-
1991 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΚΑΣΤΡΙ 

ΜΑΡΜΑΡΑ ΒΕΡΟΙΑΣ 
Α.Ε. 

2819/5-
11-2004 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΔΗΜ. ΚΑΣΤΡΙ 

ΣΑΛΗΜ ΑΜΠΝΤΕΛ 
ΚΑΝΤΕΡ 

1386/29-
6-2007 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΔΗΜ. ΠΑΚΟΥΡΙ 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ Α.Α & 
ΣΙΑ Ε.Ε. 

761/15-6-
2005 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΔΗΜ. ΚΑΣΤΑΝΙΕΣ 

ΑΦΟΙ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗ 
Ο.Ε. 
«ΜΑΡΜΑΡΕΛΛΗΝΙΚΗ» 

Φ19/3/22-
12-1981 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΚΑΣΤΑΝΙΕΣ 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ & ΣΙΑ 
Ε.Ε. 

4269/21-
1-1988 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΔΗΜ. ΚΑΣΤΡΙ 

Ν. ΛΙΟΥΛΙΑΣ-ΑΦΟΙ 
ΤΖΙΜΑ Ο.Ε. 
ΜΑΡΜΑΡΑ 
ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ 

2583/28-
6-1985 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΠΡΟΣΗΛΙΟ 

ΜΑΡΙΑ ΚΟΚΟΛΑΚΗ & 
ΣΙΑ Ε.Ε 

1690/18-
7-2000 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ ΔΗΜ. ΞΥΛΑΛΟΓΟ 

ΧΑΝΙΩΤΗΣ 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ – ΛΕΥΚΑ 
ΜΑΡΜΑΡΑ ΒΕΡΟΙΑΣ 

1160/28-
6-2002 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ ΔΗΜ. ΞΥΛΑΛΟΓΟ 

«ΜΑΡ.Κ.ΒΕ.» Α.Ε.Β.Ε. 
ΜΑΡΜΑΡΑ 
ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ 

5379/-30-
10-1984 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΦΛΑΜΟΥΡΙΑ 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΟΣΧΟΥΣ 
& ΥΙΟΙ Ο.Ε. 

3193/22-
10-1990 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΠΡΟΣ ΣΤΕΡΝΑ 4 

 
Υπάρχουν ωστόσο και πολλά ακόμα, που λειτουργούν με ΑΔΕΙΑ 

ΔΙΕΡΕΥΝΗΤΙΚΩΝ ΕΡΓΑΣΙΩΝ (που εκδίδεται για ένα έτος, με δυνατότητα 
παράτασης για ένα επιπλέον έτος και με αντικείμενο την εξόρυξη για διαπίστωση 
είδους και αποθεμάτων εκμεταλλεύσιμου κοιτάσματος). Η έρευνα για αυτού του 
είδους τις «εκμεταλλεύσεις» είναι αρκετά δύσκολη και χρονοβόρα. 

Υπάρχουν, τέλος και πολλές εκτάσεις, για τις οποίες έχουν κατατεθεί αιτήσεις 
ενδιαφέροντος, έχουν λάβει «καταρχήν» θετικές γνωμοδοτήσεις (ή και αποφάσεις 
Δημοτικού Συμβουλίου), χωρίς να προχωρήσουν σε έκδοση Αδειών Διερευνητικών 
Εργασιών ή Εκμετάλλευσης… 
 Στη συνέχεια, για όσες εκτάσεις βρέθηκαν στοιχεία (παλαιότερα ή εν ισχύ), 
αποτυπώθηκαν στον Χάρτη 4. Η μέχρι τώρα, λοιπόν, μεταλλευτική δραστηριότητα, 
εντοπίζεται σε εκτάσεις των σημερινών Δημοτικών Διαμερισμάτων ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ-
ΣΑΝΤΑΣ, ΓΕΩΡΓΙΑΝΩΝ και ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ. 



Στα όρια του Δήμου μας, έχουν ορισθεί ως Προστατευόμενες Περιοχές, από 
τις οποίες η Λατομική περιοχή θα πρέπει να απέχει τουλάχιστον 500m, οι εξής: 

 Δίκτυο NATURA, με τις κωδικές ονομασίες (χάρτη 2) 
- GR1210001 Όρος Βέρμιο 
- Gr1210002 Στενά Αλιάκμονα 

 
 ΚΑΤΑΦΥΓΙΑ ΘΗΡΑΜΑΤΩΝ, με τις κωδικές ονομασίες (χάρτης 3) 

- Κ120 
- Κ126 
- Κ134 

 
 ΑΡΧΑΙΟΛΟΓΙΚΟΙ ΧΩΡΟΙ:  

Πρόσφατα οριοθετήθηκαν στην περιοχή του Βερμίου, οι εξής 
αρχαιολογικοί χώροι: 

1. Περιοχή «Μ. Καστρί» του Δ.Δ. Κουμαριάς (χάρτης 5) για την οποία έχει 
κατατεθεί πρότασή μου και επίκειται η απόφαση του Κ.Α.Σ. – Κεντρικό 
Αρχαιολογικό Συμβούλιο) 

2. Περιοχή «Ιερού» και «Αρχαίου οικισμού» Δ.Δ.Λευκόπετρας. 
Ακόμη, ερευνάται μια νέα περιοχή ιστορικού ενδιαφέροντος, Ανατολικά της 

κορυφής «Αράπης», περιοχής Καστανιάς-Σάντας. Η έρευνα ακόμη δεν 
ολοκληρώθηκε, αλλά δηλωμένη πρόθεση της Ι.Ε. Αρχαιολογικής Εφορίας, είναι να 
κηρυχθεί και η εν λόγω περιοχή «αρχαιολογικός χώρος». 
 
ΟΔΙΚΟ ΔΙΚΤΥΟ 
 Ως γνωστόν, οι περιοχές λατομικής δραστηριότητας στα όρια του Δήμου 
Βεροίας, διαθέτουν επαρκές και εκτεταμένο δίκτυο πρόσβασης. Και φυσικά το δίκτυο 
από τα λατομεία προς τα μεγάλα καταναλωτικά κέντρα (μέσω Νομαρχιακού οδικού 
δικτύου και Εγνατίας Οδού), είναι ήδη ικανότατο για σημερινές και μελλοντικές 
ανάγκες. (Χάρτης 4). 
 
ΓΕΩΛΟΓΙΚΟΙ ΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΙ 
 Σύμφωνα με τα επίσημα ερευνητικά δεδομένα του ΙΓΜΕ (Ινστιτούτο 
Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευνών), η περιοχή μας διαθέτει επαρκέστατα 
αποθέματα για εξορυκτικές δραστηριότητες πολλών δεκαετιών, με καθαρότητα 
εξαιρετική (χάρτης 6). 
 
ΠΡΟΤΑΣΗ ΠΕΡΙΟΧΗΣ για χαρακτηρισμό ως «ΛΑΤΟΜΙΚΗΣ» 
 Σταθμίζοντας τα δεδομένα της έρευνας που διενήργησε ο ΔΗΜΟΣ ΒΕΡΟΙΑΣ 
και τις παραγωγικές-καταναλωτικές ανάγκες της πόλης μας και των μεγάλων αστικών 
κέντρων της χώρας, π ρ ο τ ε ί ν ο υ μ ε  να χαρακτηρισθούν ως λατομικές, οι 
περιοχές: 

(Ακολουθεί χάρτης) 
 

 Επίσης ο πρόεδρος έθεσε υπόψη του συμβουλίου και τις από 27-6-2008 
εισηγήσεις της Επιτροπής Ανάπτυξης του Δ.Σ., με τις οποίες αυτή ομόφωνα 
εισηγείται τον ορισμό ως λατομικής ζώνης της περιοχής που απεικονίζεται στο 
συνημμένο χάρτη και τη δημοσίευση στον τοπικό τύπο πρόσκλησης προς τους 
κατέχοντες άδεια έρευνας λατομικών χώρων στα όρια περιοχής του Δήμου. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Πριν δώσετε κε Πρόεδρε τον λόγο στον κ. Παυλίδη, θα ήθελα να 
πω ότι αυτό είναι ένα από τα θέματα που τα κρίνω κεφαλαιώδη σε σχέση και με την  
προστασία του  περιβάλλοντος και με την οργάνωση που πρέπει να βάλει ο Δήμος σ΄ 
αυτόν τον χώρο και όχι μόνο. Γιατί και τα αδρανή υλικά χρειαζόμαστε και τα 



λατομεία μας εξυπηρετούν σ΄ αυτό τον τομέα από αρχαιοτάτων χρόνων και βεβαίως, 
εάν δεν δείξουμε εμείς, εάν δεν δείξουν οι Δήμοι περιβαλλοντική ευαισθησία, δεν 
ξέρω ποιος άλλος μπορεί να την εγγυηθεί αυτή ή τουλάχιστον οφείλουμε να το δούμε 
έτσι. Έτσι λοιπόν, επί τέσσερα έτη, είναι γνωστό και αψευδείς μάρτυρες είναι τα 
πρακτικά του Δ.Σ., αφού είχα αιτιολογήσει την ψήφο μου, παρότι μπορεί να 
συμφωνούσα ή να διαφωνούσα με κάποιες αποφάσεις, ψήφιζα λευκό, ακριβώς γιατί 
είχα ζητήσει κάποια στιγμή να γίνει ή να δρομολογήσει ο Δήμος αυτή τη δουλειά.  Ο 
Δήμος κάποτε θα πρέπει να κάνει αυτό που οφείλει ως Δήμος κι από εκεί και πέρα 
και η Νομαρχία να κάνει αυτό που οφείλει γιατί δυστυχώς και σ΄ αυτό το κομμάτι 
έχουμε συναρμοδιότητες όπως και σε άλλα κομμάτια κι αυτό είναι μία ασθένεια της 
τοπικής διοίκησης, δημιουργούν προβλήματα αυτές οι συναρμοδιότητες σε πολλούς 
τομείς όπως και σ΄ αυτόν. Ψήφιζα λευκό ακριβώς γιατί περίμενα κάποτε να ξεκινήσει 
αυτή η διαδικασία μιας μελέτης που θα όριζε, κατά την άποψή μας, γιατί ο  Δήμος 
είναι το αφεντικό στον τόπο του, στο χώρο του, τις λατομικές ζώνες και μετά να 
πράξει και η Νομαρχία το καθήκον της. Ήταν από τα πρώτα πράγματα που θέλησα να 
ξεκινήσω όταν αναλάβαμε τη διοίκηση ακριβώς για να υπάρχει μία συνέπεια λόγων 
κι έργων. Έτσι ξεκίνησε και μία συνεργασία με τα τοπικά συμβούλια και με την 
Περιφέρεια και με όποιον συναρμόδιο φορέα, με το τμήμα περιβάλλοντος κι έγινε μία 
έκθεση που είναι πλέον στα χέρια μας. Νομίζω ότι είναι σημαντικό που 
πραγματοποιήθηκε αυτό και νοικοκυρεύει, τουλάχιστον στο πλαίσιο των 
αρμοδιοτήτων του Δήμου, τα πράγματα που τον αφορούν και μάλιστα αφού έγινε και 
σε συνεργασία με όλα τα τοπικά συμβούλια. 

Παυλίδης: Η υπηρεσία κατέθεσε στην επιτροπή ανάπτυξης τέσσερις  
προτάσεις, από τις οποίες, αποφασίστηκε, μετά από συζήτηση και επιλέχθηκε η 
τελική πρόταση που κατατίθεται σήμερα. Για την υλοποίηση και την τελική πρόταση 
χρησιμοποιήθηκαν οι νόμιμες άδειες που όπως βλέπετε όλοι και περιγράφονται στο 
έγγραφο είναι μόνο 16, την εποχή δηλαδή που ζητήθηκε από την Περιφέρεια ποια 
λατομεία έχουν άδεια, διατυπώνονται ότι αυτά είναι μόνο 16 και τα άλλα λειτουργούν 
δυστυχώς ακόμη με την άδεια εξόρυξης, η οποία είναι προσωρινή και μόνο για ένα 
έτος. Δεν ξέρουμε πότε επιτέλους αυτές οι άδειες θα τελειώσουν και πότε επιτέλους 
αυτοί οι άνθρωποι θα αποφασίσουν να έρθουν για να συνεργαστούν με τον Δήμο. Ο 
Δήμος αποφάσισε να οργανώσει όλο αυτό με τις επαναλαμβανόμενες αιτήσεις σε 
λατομικούς χώρους για να αποφύγει περιπτώσεις όπου έρχονται εταιρίες από έξω που 
δεν είναι από την Ημαθία ή που δεν θέλουν να σεβαστούν τόσο το περιβάλλον αλλά 
ενδιαφέρονται αποκλειστικά για τον ορυκτό πλούτο. Η περιοχή έχει ορυκτό πλούτο 
και τελευταία έχει αποκτήσει ενδιαφέρον, μπορεί το μάρμαρο πλέον να μην έχει τόση 
αξία αλλά έχουν αξία και τα μπάζα που μέχρι τώρα δεν είχαν και τα πετούσαν στα 
ρέματα, ο Δήμος όμως, μ’ αυτή την πρόταση, έχει πλέον τη δική του άποψη για όλη 
αυτή την περιοχή και την καταθέτει προς τη Νομαρχία η οποία να προχωρήσει στη 
σύνθεση της επιτροπής και η οποία επιτροπή να αποφασίσει, όπως προβλέπεται, για 
να κυλήσει το θέμα από εδώ και πέρα. Φυσικά για να συνταχθεί αυτή η πρόταση 
λήφθηκαν υπόψη και οι περιοχές natura και οι αρχαιολογικοί χώροι οι οποίοι μέχρι 
σήμερα αποτυπώνονται και είναι ο εξής ένας προς την Κουμαριά. Επίσης η επιτροπή, 
μαζί μ΄ αυτό το θέμα αποφάσισε να κινηθεί προς τον Τύπο, με δημοσίευση και να 
καλέσει όλους αυτούς που έχουν πάρει μέχρι σήμερα καταρχήν άδειες να τις φέρουν 
στον Δήμο και να υπογράψουν συμβόλαια πλέον γιατί δεν εννοείται πριν 10-15 
χρόνια κάποιος να έχει κάνει μία αίτηση και να παίζουν μεταξύ τους ποιος έχει 
καπαρώσει τον χώρο και να φαίνεται η μισή Ημαθία καπαρωμένη από τα παλιά 
χρόνια. Αρκετοί από αυτούς χρωστάνε, όπως ξέρετε, και κάποια χρήματα, που 
δυστυχώς αυτά είναι τα στοιχειώδη χρήματα που επιβάλει ο νόμος, αυτά που 
προβλέπονται ανάλογα με την έκταση και τον χώρο που νοικιάζουν. Έπρεπε να 
δίνουν χρήματα και ανάλογα με το εμπόρευμα αλλά δυστυχώς αυτά τα εμπορεύματα 
τα είδαμε μόνο κατά την περίοδο 2004 – 2005 όπου χρειάζονταν τιμολόγια για να 



δικαιολογήσουν για τη μεταφορά τους προς τους Ολυμπιακούς Αγώνες. Ο Δήμος 
λοιπόν έχει να παίρνει αρκετά χρήματα από αυτούς, εκτός από τα χρήματα πρέπει να 
επιβάλει και μία τάξη αφού π.χ. η περιοχή ανεβαίνοντας αριστερά προς Καστανιά 
είναι επιβαρυμένη και γι’ αυτό έβαλε διαφορετικά κριτήρια ως προς αυτή την 
κατεύθυνση και όρισε, όπως προβλέπει ο νόμος, μακριά από τους οικισμούς για να 
μην υπάρχουν προβλήματα, σκέφτηκε ότι εκεί που υπάρχει ορυκτός πλούτος πρέπει 
όντως να δοθούν άδειες, σκέφτηκε ότι δεν πρέπει να διαταραχθούν οι ισορροπίες, 
σκέφτηκε η επιτροπή ότι πλέον πρέπει να τηρούνται οι όροι της μελέτης 
περιβαλλοντικών επιπτώσεων επακριβώς κι όλοι αυτοί να αναλαμβάνουν την 
αποκατάσταση αλλιώς θα καταπίπτει η εγγυητική και σκεφτόμαστε πλέον να το 
τηρήσουμε αυστηρά μετά από ένα ορισμένο χρονικό διάστημα και από τις 
δημοσιεύσεις που θα ακολουθήσουν στον Τύπο. Αποφασίσαμε λοιπόν τις περιοχές 
που είναι μακριά από τους οικισμούς κι ελπίζουμε να ληφθούν σοβαρά υπόψη από το 
Νομαρχιακό Συμβούλιο. Επίσης θα επιθυμούσαμε, και το γράφουμε μέσα, να 
διακόπτεται η λατομική δραστηριότητα γιατί δεν μπορούμε να ισοπεδώσουμε όλα τα 
πράγματα και να γίνουν κρανίου τόπος. Όπου υπάρχει φυσικός πλούτος, υπάρχει 
δάσος ή οτιδήποτε και δεν υπάρχει φυσική συνέχεια να μπορεί να διακόπτεται ώστε 
να μπορεί να γίνει ένας οικισμός ή οτιδήποτε να επενδυθεί σ΄ αυτή την περιοχή. 
Επομένως βάλαμε τους γενικούς όρους και τις διατάξεις που θα είναι οι λατομικές 
περιοχές κι επιπρόσθετα βάλαμε κάποιες ειδικές διατάξεις για την περιοχή που είναι 
σήμερα αριστερά ανεβαίνοντας στην Κουμαριά. 

Φώτης Αργυρίου (Εκπρόσωπος Ομάδας Παρέμβασης για το Περιβάλλον και 
τον Πολιτισμό): Πραγματικά αιφνιδιαζόμαστε μ’ αυτή την πρόταση. Άκουσα κατ’ 
επανάληψη τον κ. Παυλίδη να λέει «διαλέξαμε μία περιοχή μακριά από οικισμούς», η 
διαχείριση λατομικών ζωνών δεν είναι φυσικά ειδικότητά μου, δεν είμαι ούτε 
λατόμος, ούτε βιομήχανος, αλλά έχω σπουδάσει διαχείριση βιοτόπων και μπορώ να 
εκπροσωπώ την ομάδα μου έχοντας γνώση του αντικειμένου. Δεν ξέρω τη 
συγκεκριμένη περιοχή αν την επισκεφθήκατε κε Παυλίδη αλλά είναι καταφύγια 
άγριας ζωής, είναι περιοχή natura, είναι ό,τι καλύτερο διαθέτει το συγκεκριμένο 
κομμάτι του Βερμίου από βιοποικιλότητα. Με την πρότασή σας ανοίγετε μία 
κερκόπορτα για να καταστραφεί ένα από τα τελευταία κομμάτια άγριας ζωής στο 
Βέρμιο που δεν πατιέται σήμερα εύκολα. Ξέρουμε ότι εκεί έχουν γίνει απίθανα 
πράγματα με αφορμή την Εγνατία Οδό. Εμείς θα περιμέναμε από τη δημοτική αρχή 
να κλείσει αυτή την πληγή στο συγκεκριμένο μέρος και πολύ φοβόμαστε, και το θέτω 
υπόψη σας, για να είστε και λίγο ψυλλιασμένοι ότι εκτός από τις πληγές που 
επιφέρανε εκεί πέρα αυτά που περιγράφατε πριν λίγο, είναι δασωμένα εκατό τοις 
εκατό, έχει μία καταπληκτική βιοποικιλότητα  κι επάνω ακριβώς, προς την περιοχή 
του Ξηρολιβάδου, ξέρετε πολύ καλά ότι αναπτύσσονται δραστηριότητες έντονες 
λατομικές, που πολύ φοβόμαστε ότι ανοίγοντας κι αυτή την κερκόπορτα θα έχουμε 
επίσημα πλέον όλο το βουνό πληγιασμένο και δεν πρόκειται να γιάννει τίποτα. 
Νομίζω πως το αντίθετο αποτέλεσμα θα φέρετε αν επιμείνετε σ΄ αυτή την περιοχή 
παρά αυτό που θέλετε. Δεν αμφισβητούμε τις προθέσεις σας, ότι θέλετε να κάνετε το 
καλύτερο, όμως εφιστούμε την προσοχή πως αυτή η περιοχή δεν προσφέρεται για 
λατομικές εργασίες. Προσφέρεται φυσικά γι’ αυτούς που θέλουν να κάνουν λατομεία, 
αλλά η υπόθεση λατομεία, αν το αντιλαμβανόμαστε σαν μία βιομηχανική χρήση τότε 
έχει καλώς αλλά αν το αντιλαμβανόμαστε ως διαχείριση της άγριας φύσης τότε 
δώστε προσοχή γιατί η περιοχή δεν είναι κατάλληλη, σας το λέμε και 
επιφυλασόμαστε για περαιτέρω ενέργειες αν περάσει αυτό το πράγμα. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Καταγράφηκαν όλα τα λατομεία που βρίσκονται μέσα στα 

διοικητικά όρια του διευρυμένου δήμου μας; Συμπεριλαμβάνονται στη μελέτη; 
Υπάρχουν λατομεία άλλα, εκτός της πρότασης αυτής που εισάγετε σήμερα για 
συζήτηση στο Δ.Σ.; Ποιος έκανε την μελέτη, αν και δεν είναι μελέτη αλλά θα την 



χαρακτήριζα μία τεχνική έκθεση; Ποιος την υπογράφει; Ρωτήθηκαν γραπτά οι 
αρμόδιες αρχαιολογικές υπηρεσίες και τι απαντήσεις γραπτές μας έδωσαν; Ρωτήθηκε 
το ΙΓΜΕ, δηλ. το καθ’ ύλην αρμόδιο όργανο ή υπηρεσία και τι άποψη έχει αυτό 
γραπτά; Ρωτήθηκε ο τεχνικός κόσμος της πόλης μας, δηλ. το Τεχνικό Επιμελητήριο, 
ο Σύλλογος Πολιτικών Μηχανικών, το Επιμελητήριο του νομού και τι απαντήσεις 
γραπτές μας έδωσαν; Αυτή η  πρόταση εισήχθη για συζήτηση στα τοπικά συμβούλια 
και τι αποφάσεις πήραν αυτά; 

Καλαϊτζίδης: Εγώ θα κάνω μία πολύ πιο απλή ερώτηση, την οποία έκανε ο κ. 
Αργυρίου και θα την ξανακάνω κι εγώ. Έχετε πάει σ΄ αυτή την περιοχή κε Παυλίδη; 

Χατζηαθανασίου: Ειπώθηκε ότι «καπάρωσαν πριν 10-15 χρόνια χώρους για 
εκμετάλλευση». Μου θυμίζει ζούγκλα. Τι θα πει «καπάρωσαν»; Εμείς τι κάναμε; 
Πάλι θ’ αναφερθώ σ΄ εμάς. Είμαστε δύο χρόνια σ΄ αυτή τη διοίκηση, τι κάναμε γι’ 
αυτά τα 10-15 χρόνια; Πώς ελέγξαμε; 

Ορφανίδης: Η δική μου ερώτηση είναι πολύ σαφής. Θα ήθελα να μου 
απαντήσουν από αυτή τη λίστα των δραστηριοτήτων που υπάρχουν σήμερα από τα 
λατομεία, ποια δεν είναι εντός των περιοχών που προτείνει ο Δήμος να γίνουν 
λατομικές ζώνες; Υπάρχουν; Θα ήθελα να μου εξειδικεύσουν τι σημαίνει «ειδικοί 
όροι». Κι ένα τρίτο, έγινε ένα μεγάλο θέμα όταν ήρθε μία Ισπανική εταιρεία για να 
κάνει λατομείο στο Ξηρολίβαδο. Τελικά σήμερα αυτή η εταιρεία είναι μέσα στη 
λατομική ζώνη; Γιατί αν είναι, τότε τζάμπα τους ταλαιπωρούσαμε τους ανθρώπους. 
Κι αν είναι, τότε πού είναι και οι Ξηρολιβαδιώτες να δούνε; 

Μηλιόπουλος: Όσον αφορά την περιοχή Καστρί Καστανιάς που αναφέρεται 
στο εισηγητικό, λέει ότι για τη συγκεκριμένη περιοχή οι νέες μισθώσεις θα γίνονται 
με τους συμπληρωματικούς όρους και πρώτα να υπάρχει γνωμοδότηση του αρμόδιου 
τοπικού συμβουλίου. Να ρωτήσω γιατί μπήκε αυτό αφού με το 129 του σημερινού 
κώδικα το τοπικό συμβούλιο έτσι κι αλλιώς είναι υποχρεωμένο να γνωμοδοτεί. Τι 
εννοείτε με τις ειδικές διατάξεις, όπως είπε και ο κ. Ορφανίδης. Το τρίτο, όσον αφορά 
να μην επιβαρύνεται το περιβάλλον, πώς θα γίνει αυτό και πώς θα μπορέσουμε εμείς 
σαν Δήμος να εγγυηθούμε όταν ξέρουμε ότι εδώ για να βγει μία τέτοια άδεια ενός 
λατομείου εμπλέκονται πάρα πολλοί φορείς κι ένας από αυτούς είναι και το 
Δασαρχείο. Αν το Δασαρχείο σε μία περιοχή που είναι δάσος δώσει άδεια για 
λατομείο, πώς μπορούμε εμείς να διαφυλάξουμε αυτή την επιβάρυνση του 
περιβάλλοντος; 

Αντώνιος Ορφανίδης (Προϊστάμενος Τμήματος Πρασίνου Δήμου Βέροιας): 
Αυτό το κείμενο που έγινε δεν είναι μελέτη αλλά είναι μία πρόταση. Νόμος για 
λατομική ζώνη μαρμάρων δεν υπάρχει αλλά υπάρχει νόμος για αδρανή υλικά. Η 
νομοθεσία προβλέπει ότι αυτό είναι υποχρέωση της Νομαρχίας δηλ. να ορίσει την  
περιοχή όπου θα ασκούνται αυτές οι δραστηριότητες κι επίσης ότι αυτές πρέπει να 
είναι εντός λατομικών ζωνών κι όχι εκτός. Στην δική μας περιοχή δεν έγινε ποτέ αυτό 
κι επιλεκτικά κάποιες φορές η Νομαρχία όρισε λατομικές περιοχές σε συγκεκριμένες 
περιπτώσεις όπου δεν λειτούργησαν. Η πιο σαφή περίπτωση ήταν το ΄95 όπου 
ορίστηκε μία επιτροπή και χαρακτήρισε την περιοχή κάτω από το Ξηρολίβαδο 
λατομική ζώνη με πενταετή διάρκεια, έχει λήξει και δεν ξέρουμε αν πήρε άλλα δύο 
χρόνια παράταση. Αυτό που κάναμε σαν γραφείο δασών ήταν απλό, πήραμε τους 
χάρτες και πήραμε όλα τα σχετικά που λέει ο νόμος, βάλαμε πάνω τους οικισμούς, 
βάλαμε τα όρια του δήμου, πήραμε τις μελέτες του ΙΓΜΕ γιατί η πρώτη προϋπόθεση 
ορισμού λατομικής ζώνης είναι η ύπαρξη μαρμάρου. Η μελέτη ΙΓΜΕ για τη δική μας 
περιοχή ακόμη δεν έχει δημοσιευτεί επίσημα κάτι που θα γίνει γύρω στον Οκτώβριο, 
τώρα υπάρχει ανεπίσημα και μας το παραχώρησαν για να το βάλουμε κάτω και να 
κάνουμε τη δουλειά μας. Στην πραγματικότητα δηλαδή εμείς ορίζουμε μία πρόταση 
που θα πάει στη Νομαρχία και ο Νομάρχης, με απόφασή του, θα καταλήξει. Να πω 
κάτι απλό. Λατομεία στην περιοχή μας υπήρχαν από την αρχαιότητα και υπάρχει 
ολόκληρη επιστημονική διατριβή γύρω από αυτό. Μάρμαρο αξιόλογο υπήρχε στην  



περιοχή μας και υπήρχε πάντα όπως επίσης πάντα το Βέρμιο ήταν δασωμένο. Ούτε η 
νομοθεσία ούτε η δασική πράξη αναιρεί τη μία δραστηριότητα από την άλλη. Ούτε 
επίσης απαραίτητα ένα λατομείο είναι καταστροφή τοπίου και γι’ αυτό υπάρχουν οι 
μελέτες περιβαλλοντικών επιπτώσεων κι εάν δεν υλοποιούνται οι μελέτες τότε είναι 
άλλη ιστορία. Πάντως κάθε άδεια λειτουργίας συνοδεύεται από μία μελέτη 
αποκατάστασης περιβάλλοντος κι αυτό είναι στο χέρι μας και στο χέρι των αρμοδίων 
οργάνων, ανάλογα με την έκταση που ανήκει, να υλοποιηθεί. Η περιοχή αν έχει 
θηράματα ή όλα αυτά, αυτό προκύπτει από τις ζώνες καταφυγίων θηραμάτων που 
είναι περασμένες πάνω στο χάρτη και δε νομίζω κανένας άλλος ποτέ στη νομό να 
έκανε αυτή τη δουλειά δηλαδή να πήρε αυτούς τους χάρτες και να τους έβαλε πάνω 
σ΄ έναν καμβά για να μπορεί κανείς να έχει μία εποπτική θεώρηση της περιοχής μας. 
Να βάλει επάνω τη ζώνη Natura που επίσης είναι πρόταση κι όπως ξέρετε δεν είναι 
θεσμοθετημένη ιστορία κι αυτό πάλι με ευθύνη της Νομαρχίας και γι’ αυτό η Natura 
πρακτικά δεν απαγορεύει τίποτα προς στιγμήν γιατί είναι απλώς πρόταση.  

Τα καταφύγια θηραμάτων είναι ορισμένα με νόμο, υπάρχουν περασμένα πάνω 
στο χάρτη και δεν αντίκειται στη δημιουργία ενός λατομείου και γι’ αυτό άλλωστε το 
Δασαρχείο γνωματεύει κάθε φορά για το λατομείο. Όπως λέει και ο νόμος το πρώτο 
κριτήριο για ένα λατομείο είναι η ύπαρξη μαρμάρου και ο χάρτης του ΙΓΜΕ μας 
βεβαιώνει που υπάρχει το μάρμαρο. Απλώς αυτό που πρέπει να κάνει ο Δήμος είναι 
να συμμαζέψει κάπως τα πράγματα που σημαίνει τα έσοδά του αλλά και την περιοχή 
ως αποκατάσταση. Σε οποιαδήποτε περίπτωση αυτό που μπορούσαμε να κάνουμε, το 
πιο απλό, ήταν να πάρουμε τα υπάρχοντα λατομεία. Δεν γίνεται, τα υπάρχοντα 
λατομεία που ο Δήμος έχει μισθώσεις μ΄ αυτούς να τα βγάλει έξω από λατομική 
περιοχή και ο ίδιος να αναιρέσει τις άδειες, είναι άτοπο. Βάλαμε λοιπόν επάνω τα 
λατομεία, με συντεταγμένες κ.λ.π. κάτι που δεν έγινε ποτέ. Τα εγκεκριμένα λατομεία 
τα πήραμε από την Περιφέρεια με επίσημο έγγραφο κι αυτά είναι τα λατομεία που 
αναφέρονται μέσα στην ίδια την πρόταση και περιγράφονται κανονικά, όπως μας τα 
έδωσε η Περιφέρεια. Τις άδειες έρευνας που δίνονται από το Δ.Σ. και ισχύουν για 
έναν χρόνο συν έναν χρόνο παράταση δεν τις έχει κανένας καταγεγραμμένες. Για 
ακόμη καλύτερη δουλειά πήρα τους χάρτες της ΤΥΔΚ. Η επίσημη υπηρεσία που 
γνωματεύει αν μία περιοχή έχει λατομεία και πού είναι αυτά είναι η ΤΥΔΚ. Οι χάρτες 
της είναι ιδιαίτερα μπερδεμένοι και δεν βγάζει κανείς άκρη. Κατάλογος για το ποιες 
είναι αυτές οι άδειες δεν υπάρχει πουθενά και είναι μία δουλειά που πρέπει να γίνει 
και όσο δεν θα γίνεται όλα τα πράγματα θα είναι στον αέρα. 

Παυλίδης: Καταρχάς αυτή η πρόταση της επιτροπής έγινε μετά από όλους 
τους επαναλαμβανόμενους χάρτες που είδε, αφού συνεδρίασε δύο και τρεις φορές, 
και είδε τους χάρτες όπου στη μία ήταν αποτυπωμένη η περιοχή Natura, στην άλλη 
υπήρχαν τα λατομεία, στην άλλη υπήρχαν οι αρχαιολογικοί χώροι. Όλα αυτά ήταν 
αποτυπωμένα πάνω σε χάρτες και τα έλαβε σοβαρά υπόψη της γι’ αυτό κι αναφέρει 
ότι θα διακόπτεται η λατομική δραστηριότητα, δηλαδή δεν θα δίνονται άδειες εκεί 
που θα υπάρχει το φυσικό τοπίο, δάσος, οικισμοί, υδάτινοι πόροι κ.λ.π. Για ν’ 
αρχίσουμε καταρχάς να παίρνουμε και μέτρα σ΄ όλη αυτή την κατάσταση που 
υπάρχει σήμερα θα πρέπει να έχουμε έναν αρχικό σχεδιασμό. Όταν έρχεται μία 
καινούργια μελέτη στην επιτροπή για καταρχήν έρευνα θα πρέπει να ξέρουμε εάν 
θέλουμε να εντάσσεται μέσα σ΄ ένα αρχικό σχέδιο, ένα αρχικό πλάνο. Αυτό 
προσπαθούμε να κάνουμε μ’ αυτό και δεν σημαίνει ότι θα πάμε να ισοπεδώσουμε 
όλη την περιοχή και θα την κάνουμε κρανίου τόπο. Η επίσημη απάντηση από την 
Περιφέρεια είναι πως αυτά είναι τα λατομεία και τα άλλα δεν έχουν άδεια. Τα άλλα 
λατομεία που πιθανώς έχουν άδεια και λειτουργούν σε κάποιες άλλες περιοχές είναι 
κτήμα του δημοσίου. Οι αρμόδιες αρχαιολογικές υπηρεσίες συνεργάστηκαν, το ΙΓΜΕ 
συνεργάστηκε, τα τοπικά συμβούλια όλα ρωτήθηκαν στις 12.5. και μάλιστα 
συνεργάστηκαν όλα πλην ενός, καταγράφηκαν όλες οι απόψεις κι έγιναν όλες 
σεβαστές. Γι’ αυτό και η τελική πρόταση είναι μία σύνθεση όλων αυτών των 



προτάσεων και απόψεων. Μάλιστα ζητήθηκαν και απόψεις για άλλα λατομεία, για 
περιοχές ανάπτυξης και τους ευχαριστούμε για τις απαντήσεις τους και τη συμμετοχή 
τους. Επίσης, στη σύσκεψη, κλήθηκε η υπηρεσία της Νομαρχίας, όπου συμμετείχε 
και συνεργάστηκε ο κ. Μπαρμπαρούσης καθώς επίσης κλήθηκε και ο σύλλογος των 
μαρμαράδων όπου διατύπωσε κι αυτός την άποψή του που λήφθηκε υπόψη. Η 
υπηρεσία έχει πάει στην περιοχή πεντακόσιες φορές κι εγώ πήγα τώρα στο τέλος και 
την είδα και θα ξαναπάω. Για τις άδειες, πότε θα τελειώσουν ή αν τις καπάρωσαν, 
έχετε δίκιο κε Χ΄Αθανασίου, έτσι αισθανόμαστε με όλα αυτά που συνέβαιναν κι έτσι 
αισθάνονται οι λατόμοι ότι έχουν καπαρώσει με κάποια αρχικά έγγραφα κάποιους 
χώρους, γι’ αυτό και τώρα πάμε να κάνουμε αυτή την προσπάθεια. Αυτά που 
αισθάνονται δεν τα αισθάνεται ο Δήμος και θέλει να τα αποτυπώσει και να ξέρει. 
Έτσι είναι η κατάσταση, έτσι τη βρήκαμε κι αυτό πάμε να διορθώσουμε. Το πότε θα 
τελειώσουν οι άδειες δεν ξέρουμε γιατί υπάρχουν από το νόμο κάποια χρονικά 
διαστήματα που πρέπει να βγάλουν άδεια από την Περιφέρεια και μετά να έρθει η 
άδεια και δικαιούνται αυτό τον χρόνο. Γι’ αυτό και τώρα θα βγάλουμε αυτή την 
ανακοίνωση, επειδή δεν ξέρουμε και πόσες είναι οι παλιές άδειες, ώστε να μας 
φέρουν ποιοι έχουν πάρει καταρχήν άδεια αφού δεν είναι αποτυπωμένα ή 
συγκεντρωμένα πουθενά. Οι ειδικές διατάξεις πάρθηκαν γιατί εκείνη η περιοχή, 
καλώς ή κακώς, αριστερά ανεβαίνοντας στην Καστανιά, είναι επιβαρημένη. Υπήρχε 
μία παλαιότερη απόφαση του Δ.Σ. που έλεγε ότι θα πρέπει πλέον το τοπικό 
συμβούλιο της Καστανιάς να αποδέχεται τα επιπλέον λατομεία που θα πάνε σ΄ αυτόν 
τον επιβαρημένο χώρο κι επειδή είναι σεβαστό ότι όλοι αυτοί που ζουν κι επιβιώνουν 
στον οικισμό της Καστανιάς και δεν θέλουν να βλέπουν αλλά δεν θέλουμε κι εμείς να 
επιβαρύνουμε άλλο την περιοχή, θεωρούμε ότι πρώτα θα πρέπει να ληφθεί μία 
απόφαση από την επιτροπή ανάπτυξης που θα είναι σύμφωνο το τοπικό συμβούλιο 
Καστανιάς για τη συγκεκριμένη περιοχή. Διότι έχει ορατότητα από τον δρόμο, 
γνωρίζουμε όλοι ότι υπάρχει μία εκμετάλλευση εδώ και χρόνια και γνωρίζουμε και τα 
προβλήματα που έχει η  περιοχή με τα εγκαταλειμμένα μπάζα κι όλη αυτή την 
επιβάρυνση. Γι’ αυτό βάλαμε τις ειδικές διατάξεις για να μην επιβαρύνεται 
επιπρόσθετα το περιβάλλον. Επειδή θα είμαστε και αυστηροί στην αποκατάσταση 
του περιβάλλοντος γι’ αυτό θα τηρούνται αυστηρά οι διατάξεις και βάζουμε και 
επιπρόσθετα προϋποθέσεις, όταν έρχονται για ανανέωση άδειας, όπου λέει ότι πρέπει 
να αποπληρώσουν πρώτα τα παλιά χρέη κ.λ.π. Βάζει λοιπόν ο Δήμος επιπρόσθετους 
όρους από αυτούς που λέει η νομοθεσία για να διασφαλίσει όλη αυτή την κατάσταση 
που υπάρχει και είναι μία καταρχήν προσπάθεια προς το καλύτερο. Εάν υπάρχουν 
άλλες γνώμες ευχαρίστως να τις βάλουμε μέσα ή αν έχουμε κάτι παραλείψει. Είναι 
μία αξιέπαινη προσπάθεια της υπηρεσίας και τους ευχαριστούμε. 

Χατζηαθανασίου: Αν κατάλαβα καλά, αν είναι δασωμένη μία  περιοχή και 
θέλουμε να κάνουμε ένα λατομείο, τότε το ένα δεν αναιρεί το άλλο και η natura δεν 
απαγορεύει τίποτα αλλά είναι πρόταση. 

Ορφανίδης: Η natura είναι μία ιστορία της Ευρωπαϊκής Ένωσης να 
ενοποιήσει τα φυσικά περιβάλλοντα των χωρών μελών και πολύ καλά έκανε. Το 2000 
που βγήκε αυτή η διάταξη όριζε σε διάστημα 10ετίας, που λήγει το 2010, και η κάθε 
χώρα έκανε πρόταση ποιες περιοχές θα εντάξει στο δίκτυο natura. Στη συνέχεια 
πρέπει, με ευθύνη των Νομαρχιών να γίνουν μελέτες, να καταγραφούν τα δεδομένα 
της κάθε  περιοχής, να ζωνοποιηθεί η περιοχή και τότε να προκύψουν οι 
δραστηριότητες για κάθε περιοχή. Όλα αυτά δεν έγιναν. Αυτή τη στιγμή, το μόνο που 
υπάρχει από την Ελλάδα προς την Ευρωπαϊκή Ένωση είναι ότι το Βέρμιο είναι 
natura. Καμία μελέτη δεν έγινε και κανείς δεν μπορεί να ξέρει αυτή τη στιγμή στο 
τάδε ή τάδε σημείο αν επιτρέπεται η τάδε δραστηριότητα. Αυτό θα προκύψει όταν 
ολοκληρωθούν οι σχετικές μελέτες. Αυτή τη στιγμή, οι άδειες που δίνονται στα 
λατομεία, μέσα σ΄ αυτή την περιοχή natura, δίνονται από την Περιφέρεια. Παρανομεί 
η Περιφέρεια; Δίνονται από τη Νομαρχία. Παρανομεί η Νομαρχία; Δεν αναιρείται 



τίποτα απ’ όλα αυτά. Η ουσία είναι ότι η περιοχή μας εκτός όλων των άλλων έχει κι 
αυτή την πλουτοπαραγωγική πηγή, το μάρμαρο, και το έχει από την αρχαιότητα. ΄Η 
θα το οργανώσει και θα βγάλει λεφτά ή θα βγάζουν λεφτά μόνον κάποιοι ιδιώτες. 
Ξέχασα προηγουμένως να πω ότι υπάρχουν λατομεία εκτός που αντίκειται στο νόμο, 
κάποια λατομεία που είναι κοντά σε οικισμούς ή κοντά σε αρχαιολογικούς χώρους. 
Αρχαιολογικός χώρος επίσημα κηρυγμένος δεν υπάρχει, υπάρχει πρόταση για την 
περιοχή της Κουμαριάς, αλλά η αρχαιολογία με έγγραφο μας ενημέρωσε ότι έχει 
άλλες δύο περιοχές τις οποίες πρόκειται να ορίσει αρχαιολογικούς χώρους. Εχει 
πρόταση στο Κεντρικό Αρχαιολογικό Συμβούλιο για να ολοκληρωθεί η διαδικασία, 
για μία περιοχή πάνω στον Αράπη και μία περιοχή στη Λευκόπετρα. Η μόνη επίσημη 
πρόταση της αρχαιολογίας είναι για την περιοχή της Κουμαριάς, πιάνει λατομεία του 
Δήμου και για τα οποία πήγα κι εγώ στο αρχαιολογικό συμβούλιο για να τους  πείσω 
να μην κλείσουν τα λατομεία γιατί είναι λατομεία του Δήμου. Εκτός αν δεν έπρεπε να 
πάω. Η αρχαιολογία χαρακτηρίζει την περιοχή Καστρί της Κουμαριάς αρχαιολογικό 
χώρο κι εκεί εμείς έχουμε μισθωμένο λατομείο που παίρνουμε χρήματα. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Συζητάμε ένα πάρα πολύ σοβαρό θέμα, που απασχολεί 

χρόνια τον Δήμο μας και άπτεται θεμάτων όχι μόνο προστασίας του περιβάλλοντος 
αλλά και ανάπτυξης. Αυτά τα δύο πρέπει να τα παντρέψουμε. Αν και δεν πήρα 
καθόλου απαντήσεις στα ερωτήματα που έθεσα, θα ήθελα αύριο το πρωί κε Παυλίδη 
να μου δώσετε όλες τις γραπτές απαντήσεις που έχετε απ’ όλους τους φορείς που σας 
ζήτησα. Και δεν είναι δικαιολογία πως ένα λατομείο όταν βρίσκεται σε δημόσια 
έκταση δεν πρέπει ή πρέπει να είναι στη λατομική ζώνη. Εμείς θέλουμε να 
καθορίσουμε τις λατομικές ζώνες, είτε είναι σε δημοτικές είτε σε δημόσιες εκτάσεις. 
Μέσα στο θολό λοιπόν τοπίο που μας εισάγετε το θέμα για συζήτηση, αλλά που έγινε 
ακόμη πιο θολό μετά την τοποθέτηση του υπηρεσιακού παράγοντα που συνέταξε 
αυτή την τεχνική έκθεση, δεν μπορεί κανένας, κατά τη γνώμη μου, δημοτικός 
σύμβουλος να ψηφίσει απόψε αυτή την πρόταση. Δεν μπορεί να την ψηφίσει γιατί 
πραγματικά έχει σκοτάδι μπροστά του. Μας είπατε ότι είναι μελέτη, ο κ. Α. 
Ορφανίδης μας είπε ότι δεν είναι μελέτη αλλά και βέβαια δεν είναι μελέτη. Είναι μία 
τεχνική περιγραφή ενός πολύ σοβαρού θέματος που θα πρέπει να το δούμε με τη 
δέουσα προσοχή. Το εισάγετε τόσο πρόχειρα το θέμα, που στην εισήγηση, κι απορώ 
η κα Δήμαρχος πως έβαλε την υπογραφή της, καταλήγει: «πρόταση περιοχής για 
χαρακτηρισμό ως λατομικής στα αθροίζοντα στα δεδομένα έρευνας που διενήργησε ο 
Δήμος Βέροιας και τις παραγωγικές καταναλωτικές ανάγκες της πόλης μας και των 
μεγάλων αστικών κέντρων της χώρας, προτείνουμε να χαρακτηριστούν ως λατομικές 
οι περιοχές…» και δεν τις αναφέρει. Ποιες είναι; Ακούσαμε από τον κ. Παυλίδη ότι η 
υπηρεσία έκανε τέσσερις προτάσεις κι εδώ μας φέρνουν τη μία. 

Παυλίδης: Την τελική. 
Σκουμπόπουλος: Ποια τελική; Εμείς εδώ, σαν δημοτικό συμβούλιο, δεν 

έπρεπε να κρίνουμε αυτές τις τέσσερις προτάσεις και να πούμε ότι έχει δίκιο η 
υπηρεσία και πιο δίκιο η επιτροπή ανάπτυξης με την πρόταση που κάνει; ΄Η πρέπει 
να βάλουμε κι εκείνο το κομμάτι; Γιατί υπάρχουν κι άλλα λατομεία που δεν τα 
ξέρουμε, λέει ο κ. Ορφανίδης, γιατί δεν είναι καταγεγραμμένα. Κι εμείς εδώ, ως 
σοβαρό, πολιτικό και κυρίαρχο όργανο της πόλης μας, που θέλουμε να βάλουμε τάξη 
σ΄ αυτά τα πράγματα, θα ψηφίσουμε απόψε την πρόταση. Ποια πρόταση; Τη 
ζωγραφιά πάνω στο χάρτη. Τόσες άδειες λέει ο κ. Α. Ορφανίδης μας έδωσαν από την 
Περιφέρεια αλλά δεν ξέρουμε πόσες ακόμη είναι παραέξω και ούτε είναι πουθενά 
καταχωρημένες για να ξέρουμε και εμείς και η Νομαρχία, όπου θα πάει μεθαύριο το 
θέμα για έγκριση στο Νομαρχιακό Συμβούλιο αφού εμείς μόνον πρόταση κάνουμε. 
Καλή η πρόθεση της Δημοτικής Αρχής να φέρει πρόταση για να συμμαζέψουμε τα 
πράγματα, αυτό όμως δεν λύνει το θέμα, δεν λύνονται με προθέσεις. Πρέπει να 
σταθμίσουμε τα οφέλη που θα έχουμε και στην προστασία του περιβάλλοντος αλλά 



και στην ανάπτυξη. Δεν ρωτήθηκε το Επιμελητήριο, το καθ’ ύλην αρμόδιο όργανο. 
Εμείς μπορεί να φωνάζουμε για την προστασία του περιβάλλοντος και καλά κάνουμε, 
αλλά ξέρουμε τις ανάγκες της πόλης, του νομού, της χώρας μας σε αδρανή υλικά, 
μάρμαρα κ.λ.π.; Δεν πρέπει να συμπεριληφθούν μέσα σ΄ αυτή την πρότασή μας, 
αυτήν που θα υποβάλλουμε, με στοιχεία, με οικονομικά δεδομένα; Μόνο με ένα 
εισηγητικό σημείωμα απλό και πρόχειρο; Με όλη βέβαια την καλή διάθεση που είχε 
ο κ. Α. Ορφανίδης να καταγράψει, με όσα στοιχεία βρήκε, και να συντάξει αυτή την 
εισήγηση. Λυπάμαι που για δεύτερη φορά θα πω να πάρετε πίσω το θέμα. Θα μας 
πάρουν στην κυριολεξία στο «ψιλό γαζί» μ’ αυτή την πρόταση και θέλω οι 
δημοσιογράφοι να την γράψουν αυτή την έκφραση. 

Γ. Ορφανίδης: Ώρες ώρες αντιλαμβάνομαι ότι δημιουργούμε θέματα για να τα 
δημιουργούμε. Σήμερα αντιλαμβανόμαστε ότι αυτό είναι μία πρόταση. Εκ του 
παρελθόντος και από την ιστορία, αντιλαμβανόμαστε ότι αυτές οι προτάσεις γίνονται 
και οριστικές μελέτες. Και όντως σήμερα, μπορεί να εκτιμηθεί ότι κάνω και πλάτες 
κάπου. Εγώ θα πω το εξής: καταρχήν ένας χάρτης 1 προς 5.000 εμένα δεν μου λέει 
τίποτα ή μάλλον και όλους δεν μας λέει τίποτα. Πέραν των προτάσεων κ.λ.π. κι αν 
μπορούσε να υπάρχει κι άλλη πρόταση για να συζητηθεί, νομίζω πως όταν κάνεις μία 
πρόταση αποτυπώνεις την υπάρχουσα κατάσταση. Εννοώ κι έκανα κι ερώτηση, πόσα 
λατομεία σήμερα λειτουργούν κι αν είναι εντός των περιοχών αυτών που εμείς 
θέλουμε να δεσμεύσουμε. Έπρεπε να έχει εδώ εκατό βουλίτσες και να λένε ότι αυτά 
είναι τα λατομεία του τάδε και του τάδε και είναι εκεί, κάτι που δεν υπάρχει. Πού 
υπάρχουν αποθέματα ή φλέβες μαρμάρου; Γιατί μία μελέτη και για να προτείνεις κάτι 
πρέπει να προβλέπεις ότι υπάρχει και αντικείμενο. Αν χαρακτηρίσουμε εμείς μία 
περιοχή που δεν έχει μάρμαρο, τότε τι λατομική περιοχή είναι; Τι θα βγάζουμε, 
κοκκινόχωμα; Δεν υπάρχει πολιτική βούληση του τι θέλουμε τελικά, γιατί κι αυτοί 
που φωνάζουν, οι οικολόγοι κ.λ.π. κι αυτοί έχουν δίκιο. Πέραν αυτού 
χαρακτηρίζοντας λατομική μία περιοχή, δεν είναι το άπαν και δεν έχει λύσει τα 
προβλήματα. Και σήμερα ακόμη, αν εμείς, θέταμε όρους λειτουργίας των λατομείων, 
που δεν ισχύει κανένας όρος από την αρχή μέχρι το τέλος, δεν θα είχαμε τα 
προβλήματα που αντιμετωπίζουμε σήμερα. Σήμερα εδώ πρέπει να πάρουμε μία 
απόφαση αλλά εγώ, αν δεν έχω δεδομένα του τι υπάρχει, αν υπάρχει αντικείμενο, εάν 
είναι προβλέψιμο και συμφέρον να γίνει, με ποιους τρόπους θα καταπολεμηθεί η 
καταστροφή του περιβάλλοντος, της φύσης κ.λ.π. δηλαδή λύσεις και προτάσεις, εγώ 
προσωπικά δεν μπορώ να εκφέρω άποψη και μ’ αυτή την εισήγηση, αν εσείς 
μπορείτε, τότε είστε θαυματοποιοί και δυστυχώς στην εποχή μας χρειάζονται οι 
θαυματοποιοί γιατί δεν έχουμε κι άλλη λύση. 

Καλαϊτζίδης: Εγώ θα προσθέσω μόνο στον κ. Σκουμπόπουλο και στον κ. 
Ορφανίδη το ότι εδώ έχετε έναν τοπογραφικό χάρτη και ούτε καν γεωλογικό, μ’ ένα 
υπόμνημα που μας χαρακτηρίζει τι πετρώματα υπάρχουν. Δεν δώσατε σ΄ έναν 
γεωλόγο να σας κάνει έστω τρεις τέσσερις ενδεικτικές τομές για να πείτε τι πάχος 
είναι το πέτρωμα, τι πέτρωμα είναι, σε τι μπορεί να χρησιμεύσει κι αν μπορούμε να 
το εκμεταλλευτούμε. Ο κ. Αργυρίου σας είπε για ένα πράγμα που δε νομίζω ότι το 
γνωρίζατε, ούτε εσείς, ούτε η επιτροπή ανάπτυξης. Θα τελειώσω κε Παυλίδη και δεν 
θα ξαναμιλήσω αλλά θα σας το πω έξω από τα δόντια. Φέρνετε για άλλη μία φορά το 
δημοτικό συμβούλιο σε λάθος αποφάσεις. Παράδειγμα μεγάλο το 6ο θέμα το οποίο θα 
συζητήσουμε. Δεν ξέρω αν είναι εγωισμός, έπαρση ή τι άλλο. Αυτό θα είναι το τρίτο 
σας φάουλ, γι’ αυτό προσέξτε. 

Χατζηαθανασίου: Προσπάθησα να ενημερωθώ όσο γίνεται καλύτερα, άκουσα 
με προσοχή τις εισηγήσεις και την τεχνοκρατική αντίληψη του κ. Ορφανίδη γύρω από 
το θέμα κι αντί να μορφωθώ περισσότερο μπερδεύτηκα περισσότερο. Μπερδεύτηκα 
περισσότερο γιατί ακούστηκαν εδώ οι απόψεις πως λίγο πολύ αγνοούμε ή αν θέλετε 
δεν αγνοούμε, αλλά ξέρουμε ότι μπορεί να είναι δασωμένη η περιοχή κάτι που δεν 
μας ενδιαφέρει εμάς αφού ο νόμος μας επιτρέπει και στη δασωμένη περιοχή να 



σκάβουμε. Είναι σεβαστή η άποψη να θέλουμε να κάνουμε λατομικές ζώνες, είναι 
σεβαστή η άποψη να θέλουμε να ασχοληθούμε με την ανάπτυξη, αλλά είναι εξίσου 
σεβαστή και η  προστασία του περιβάλλοντος. Είπατε κε Παυλίδη πως ξεκινάει η 
εκμετάλλευση κι αν συναντήσουμε δάσος το πηδάμε και πάμε παραπέρα. Η έκφραση 
«και πάμε παραπέρα» έχει πολλαπλές αναγνώσεις. Πιστεύει κανείς από εμάς, τους  
παρόντες, ότι θα σταματήσει η εκμετάλλευση γιατί συναντήσαμε δάσος; Μην είμαστε 
αφελείς. Θα ξεπατωθεί ό,τι βρεθεί μπροστά μας. Κι αν αληθεύει ότι όμοια γαλλική 
εταιρεία θα μπει από το παράθυρο, τότε αισθάνομαι εγώ, σαν μέλος του Δ.Σ., που 
ψήφισα αρνητικά στο να έρθει η όμοια εδώ, πολύ γραφικός. Αν υποθέσουμε ότι 
θέλουμε να έχουμε καλύτερη ενημέρωση, εγώ αισθάνομαι ανασφάλεια, αισθάνομαι 
έξω από τα νερά μου για να ψηφίσω και να αναλάβω την ευθύνη, να επικροτήσω μία 
τέτοια εισήγηση που πολύ σωστά τονίστηκε από τον κ. Σκουμπόπουλο ότι εδώ λέει 
«λατομικές ζώνες σε περιοχές» αλλά δεν λέει τις  περιοχές και ψάχνω στον χάρτη και 
δεν μπορώ να εντοπίσω τίποτα. Για να ενημερωθούμε από τον χάρτη έπρεπε αυτό να 
γίνει σ΄ ένα στρογγυλό τραπέζι κι όταν μάλιστα δεν γνωρίζει κανείς αυτά που 
ειπώθηκαν από τον κ. Ορφανίδη και τον κ. Αργυρίου ……………….. 

Α. Ορφανίδης: Μα είναι όλα μέσα στον φάκελο. 
Χατζηαθανασίου: Θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ κε Ορφανίδη να μη 

διακόπτετε διότι σας ρώτησα και μου το αποσαφηνίσατε, ότι δηλ. δεν λαμβάνουμε 
υπόψη μας αν είναι δάσος, εμείς συνεχίζουμε να σκάβουμε. Επίσης μου απαντήσατε 
ότι η natura δεν αποτελεί πρόβλημα κι εμείς μπορούμε να συνεχίσουμε. Κλείνοντας 
λοιπόν αισθάνομαι ανασφάλεια και ανεπαρκής για να πάρω απόφαση γύρω απ’ αυτό 
το θέμα. Εδώ λοιπόν συνάδελφοι, ο καθένας ας σταθμίσει τις ευθύνες του. Είναι 
σοβαρό το θέμα και πρέπει να είναι πιο εμπεριστατωμένη και πιο ενημερωτική η 
εισήγηση για μας, τους «άσχετους» για να πάρουμε θέση και απόφαση. 

Παυλίδης: Καταρχάς απ’ όσα άκουσα έχω αντιληφθεί ότι προφανώς, μερικοί 
από εσάς, μπορεί να μην έχουν εμπιστοσύνη στην επιτροπή ανάπτυξης. Σας 
εξιστόρησα ότι η επιτροπή ανάπτυξης ήταν εις γνώση όλων αυτών των προσπαθειών, 
σ΄ όλο αυτό το χρονικό διάστημα μέχρι σήμερα και σήμερα καταθέτει την τελική 
πρόταση. Μπορεί αύριο, όποιος επιθυμεί ή όποιος θέλει ν’ ασχοληθεί περισσότερο με 
το θέμα, να πάει στην υπηρεσία να πάρει όλους τους χάρτες, όπου αποτυπώνονται τα 
ήδη υπάρχοντα λατομεία, αποτυπώνεται η περιοχή natura, αποτυπώνονται οι 
αρχαιολογικοί χώροι. Είναι ξεχωριστά, σε διαφορετικό χάρτη και μπορεί ο καθένας 
να το δει. Αυτό λοιπόν έλαβε υπόψη της η επιτροπή που συνεδρίασε. Οι προτάσεις 
λοιπόν της υπηρεσίας προς την επιτροπή ήταν τέσσερις. Εμείς είχαμε ρωτήσει και τα 
τοπικά διαμερίσματα τα οποία είχαν κάνει κι αυτά τις δικές τους προτάσεις κι έγινε 
μία σύνθεση. Δεν καταλαβαίνω τι σέρνουμε, τις αποφάσεις των τοπικών συμβουλίων; 
Διότι όλο αυτό που έρχεται σήμερα δεν αντίκειται σε καμία απόφαση κανενός 
τοπικού συμβουλίου κι έχουν ληφθεί αποκλειστικά αυτά υπόψη. Γιατί 
αναρωτιόμαστε για τα λατομεία ή τι μας ενδιαφέρουν πού βρίσκονται σήμερα τα 
λατομεία και σε τι εξυπηρετεί αυτή η σκέψη όταν εμείς σήμερα πάμε να ορίσουμε 
λατομική ζώνη; Σήμερα που μιλάμε και δεν έχει οριστεί λατομική ζώνη, μπορούσε ο 
καθένας να έρθει και να κάνει μία αίτηση για να το ζητήσει, αλλά εμείς με ποια 
κριτήρια θα λέγαμε το δίνουμε ή δεν το δίνουμε; Απλώς ήμασταν υποχρεωμένοι να 
το δώσουμε. Πρόσφατη είναι η απόφαση της Περιφέρειας που λέει γιατί δεν δώσαμε 
το 2005 το λατομείο όταν είχε κάνει αίτηση. Εμείς, μέχρι σήμερα, υποχρεωνόμασταν 
να παίρνουμε καταρχήν απόφαση και δεν είχαμε κανένα λόγο να λέμε όχι. Σήμερα, μ΄ 
αυτή την πρόταση λέμε «κύριοι δεν το έχουμε ορίσει στη λατομική μας ζώνη, στην 
πρόταση» δηλαδή ο Δήμος σήμερα έχει ένα κριτήριο να απορρίψει ή να μη θέλει σε 
μία συγκεκριμένη περιοχή. Είναι μία προσπάθεια και δεν θέλει κανένας να σύρει 
κανέναν κι αν έχετε άποψη να την καταθέσετε. Την προσπάθεια αυτή την έκανε η 
Υπηρεσία κι εμείς στο τέλος αποφανθήκαμε, προσπαθήσαμε να βρούμε τη χρυσή 
τομή. Τα στοιχεία τα πήρε επίσημα και σας είπε ο άνθρωπος ότι πήρε από το ΙΓΜΕ 



χάρτη που δεν έχει δημοσιευτεί επίσημα. Δηλαδή το ΙΓΜΕ, το πλέον αρμόδιο, που 
λέει που υπάρχει μάρμαρο, το έδωσε στην υπηρεσία του Δήμου και μπράβο του που 
την εμπιστεύτηκε. Γιατί να κάνουμε δοκιμαστικές εξορύξεις κε Ορφανίδη, ή να 
ρωτήσουμε τον καθένα, όταν το ΙΓΜΕ, το πλέον αρμόδιο όργανο έδωσε τη μελέτη 
στην υπηρεσία; Λήφθηκαν οι περιοχές που πρότεινε το ΙΓΜΕ κι έχουν μάρμαρο και 
δεν μπορούμε να πούμε στους μαρμαράδες να πάνε σε περιοχή που δεν έχει μάρμαρο. 
Μέχρι σήμερα μπορούσε ο οποιοσδήποτε να κάνει αίτηση κι εκεί που υπήρχε δάσος, 
εκεί που υπήρχε natura αλλά εδώ η επιτροπή λέει να διακόπτεται η εργασία δηλ. να 
μη δίνεται άδεια, να περιορίζεται εκεί που δεν υπάρχει δάσος. Εμείς σήμερα βάζουμε 
επιπρόσθετα αυτόν τον όρο, εκεί που υπάρχει δάσος, εκεί που κινδυνεύουν τα νερά 
και να τηρούνται οι μελέτες περιβαλλοντικών όρων. Να μην υπάρχει αυτό το χάλι με 
τα μπάζα που υπήρχε μέχρι σήμερα και να μη γίνεται αποκατάσταση κ.λ.π. 
Εγγυητικές θα πάμε να πάρουμε μετά την απόφαση της επιτροπής. Πάμε να βάλουμε 
τάξη. Λέτε αν αληθεύει το ένα ή το άλλο. Προσπαθήσαμε να αποκομίσουμε απ΄ όλα 
τα τοπικά συμβούλια μία άποψη, έγινε μία πρόταση και ήταν υποχρέωση της 
Νομαρχίας τόσα χρόνια να κάνει όλη αυτή τη δουλειά, δεν ήταν δική μας. Ο δήμος 
έχασε χρόνο, να πάει να βάλει συντεταγμένες στα λατομεία που υπάρχουν σήμερα, 
έκανε περισσότερες ενέργειες απ’ όσες έπρεπε κι έκανε το καλύτερο δυνατόν και το 
σεβόμαστε. Εμείς τα είδαμε στην επιτροπή κι αν θέλετε και αύριο μπορούμε να σας 
δώσουμε όλες τις περιοχές. 

Α. Ορφανίδης: Καταρχήν δεν είναι μελέτη, είναι πρόταση. Καταλήγει, όπως 
καταλήγει, γιατί ακολουθεί ο χάρτης. Καταλήγει στο χάρτη που είναι πολύ πιο 
δύσκολο από το να γράφαμε δύο σελίδες αλλά με δύο σελίδες κείμενο δεν μπορείς να 
περιγράψεις μία τέτοια περιοχή και δεν θα καταλάβαινε κανείς τίποτα. Καλύτερο 
πράγμα από τον χάρτη δεν υπάρχει ανά τον κόσμο και σ΄ όλη την επιστήμη. Τα 
στοιχεία όλα υπάρχουν μέσα και με τριγωνάκια είναι σημειωμένα τα λατομεία που 
έχουν άδεια βάσει των στοιχείων που μας έδωσε η Περιφέρεια. Υπόλοιπα στοιχεία 
δεν έχει κανένας, γιατί μία άδεια διερευνητικών εργασιών δεν καταγράφεται πουθενά 
γιατί είναι κάτι προσωρινό. Ούτε κι εμείς έχουμε όσα έδωσε ο Δήμος καταρχήν σαν 
πολιτική βούληση γιατί οι αποφάσεις που πήρε το Δ.Σ. κατά καιρούς είναι καταρχήν 
έγκριση και όλοι δεν προχώρησαν σε μελέτες κι άρα ούτε κι από εκεί, αν 
ανατρέξουμε, θα μπορέσουμε να βγάλουμε πραγματικά στοιχεία Ο χάρτης αυτός του 
ΙΓΜΕ είναι επίσημος αλλά δεν ανακοινώθηκε επίσημα. Όσες γεωλογικές μετρήσεις 
και να κάνουμε εμείς δεν μετράνε, βάσει νόμου, μετράει μόνο ο χάρτης του ΙΓΜΕ, 
αυτό λέει ο νόμος. Πάνω στο χάρτη αναφέρονται όλα τα γεωλογικά κοιτάσματα της 
περιοχής μας και είναι πρώτη προϋπόθεση του νόμου, ο ορισμός λατομικής περιοχής 
να βασίζεται, με πρώτο κριτήριο, την ύπαρξη σχετικού πετρώματος. Αυτό το πράγμα, 
είναι μία πρόταση και στη συνέχεια η διαδικασία του νόμου λέει ότι η Νομαρχία 
συγκροτεί επιτροπή, εντός τάδε χρόνου, το Ν.Σ. παίρνει απόφαση ορισμού λατομικής 
περιοχής και με απόφαση Νομάρχη ορίζεται μία επιτροπή. Όλες οι μελέτες θα γίνουν 
από αυτή την επιτροπή, το πόρισμα της επιτροπής πάει στο Νομαρχιακό Συμβούλιο, 
υπογράφεται από το Νομάρχη και στη συνέχεια, για πέντε χρόνια, δημοσιεύεται στην 
Εφημερίδα της Κυβερνήσεως ότι ορίζεται λατομική περιοχή η τάδε κι επίσης, πάλι 
όπως ορίζεται από το νόμο, ο Νομάρχης συγκαλεί μία δεύτερη επιτροπή που σ΄ ένα 
διάστημα εννέα μηνών θα πρέπει να κοστολογήσει τη δημιουργία αυτής της 
λατομικής περιοχής. Γιατί από τη στιγμή που θα οριστεί με υπουργική απόφαση και 
θα δημοσιευτεί στην Εφημερίδα της Κυβερνήσεως η λατομική περιοχή θα πρέπει να 
γίνουν και τα αναγκαία έργα υποδομής όπως δρόμοι, ηλεκτροφωτισμός, ρέματα 
μπαίνει δηλ. η περιοχή σε μία μορφή πολύ νοικοκυρεμένη και μάλιστα ο νόμος 
καθορίζει πως όσα από τα λατομεία θα είναι δημοτικά το κόστος των έργων 
υποδομής της λατομικής περιοχής πληρώνεται από τους λατόμους, αυτούς που 
ενοικιάζουν τα λατομεία από τον Δήμο, ενώ αυτοί που θα έχουν δημόσια λατομεία θα 
επιμερίζονται με τα αναλογικά τους έσοδα προς το δημόσιο. Εμείς, αυτό που κάνουμε 



εδώ πέρα, είναι μία  πρόταση για να κινηθεί η διαδικασία και ο λόγος προέκυψε από 
την ΟΜΥΑ. Αν αυτή η περιοχή ήταν ορισμένη λατομική τότε καμία ΟΜΥΑ δεν θα 
μπορούσε, εκτός ορίων λατομικής περιοχής, να ζητήσει οποιαδήποτε άδεια. Η 
ΟΜΥΑ μπορεί ανά πάσα στιγμή να μπει μέσα και να δουλέψει αλλά δεν το κάνει για 
πολιτικούς λόγους δηλαδή γιατί γνωρίζει ότι υπάρχει τοπική αντίδραση. Δεν θα μπει 
από το παράθυρο αφού είναι ήδη βαλμένη. Ο λόγος είναι γιατί η Νομαρχία 
καθυστέρησε εννέα μήνες την έκδοση απόφασης. Ο νόμος λέει πως όταν αιτείται 
κάποιος αυτό που αιτήθηκε η ΟΜΥΑ, τη μελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων, 
πρέπει σ΄ ένα διάστημα πενήντα ημερών να απαντηθεί κι αν δεν απαντηθεί θεωρείται 
θετική η απάντησή της και η απάντηση της Νομαρχίας προς την ΟΜΥΑ ήταν μετά 
από εννέα μήνες. Στο μέλλον ΟΜΥΕΣ θα έχουμε πολλές και το κάνουμε για να 
αποφευχθεί κάτι τέτοιο. Το δικό μας μάρμαρο έχει 98% καθαρότητα κάτι που είναι 
σε λίγα μέρη στην Ελλάδα και σε ελαχιστότατα μέρη στην Ευρώπη. Η ΟΜΥΑ ήθελε 
να έρθει εδώ γιατί την πρώτη ύλη που χρειάζεται θα την έβρισκε σ΄ εμάς με 98% 
καθαρότητα ενώ αυτό που δουλεύει στην Ευρώπη έχει 65% καθαρότητα. Η κάθε 
ΟΜΥΑ θα έχει φοβερούς λόγους, λόγω και της δικής μας Εγνατίας, να έρθει και να 
εγκατασταθεί εδώ πέρα και ο Δήμος αυτό που έχει να κάνει είναι να θωρακιστεί και 
θωρακίζεται μόνο αν ορίσει σε ποιες περιοχές θα επιτρέπει τέτοιες δραστηριότητες. 
Οι περιοχές αυτές βγαίνουν με βάση τη νομοθεσία. Αυτό που κάναμε ως υπηρεσία 
ήταν ότι πήραμε τη νομοθεσία, πήραμε όλους τους σχετικούς χάρτες που δεν 
υπάρχουν πουθενά αλλού και τους βάλαμε σ΄ έναν καμβά κι οπότε το πράγμα βγήκε 
μόνο του δηλαδή πού μπορούμε να κάνουμε λατομική περιοχή. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Το θέμα είναι πάρα πολύ σοβαρό για να κάνω δευτερομιλία 

μ’ αυτά τα ελλιπή στοιχεία που έχουμε. Καλή η προσπάθεια της υπηρεσίας, θα 
μπορούσε να ήταν και καλύτερη, δεν έχουμε τις απόψεις των επιστημονικών και 
αρμοδίων φορέων της πόλης παρά μόνο των τοπικών συμβουλίων. Ούτε αμφισβητώ 
την καλή πρόθεση της επιτροπής ανάπτυξης, αλλά όταν σε μία επιτροπή έρχονται 
τέσσερις μελέτες δεν πρέπει να επιλέγει τη μία αλλά πρέπει να φέρει στο Δ.Σ. και τις 
τέσσερις μελέτες και η πρότασή της θα κριθεί αν είναι σωστή ή όχι. Τι έγινε και 
βγήκαν οι άλλες τρεις μελέτες; Είπατε ότι «παντρέψατε» στοιχεία αλλά τι στοιχεία 
παντρέψατε; Αυτά που σας έστειλαν εδώ τα τοπικά συμβούλια και λένε ποιους 
προτείνουν χώρους αναψυχής ή ρίψης μπαζών ή αδρανών υλικών κ.λ.π.; Δεν αντέχει 
σε παραπέρα συζήτηση το θέμα. 

Δήμαρχος: Πρώτα απ’ όλα δεν μπήκε η υπογραφή μου στο κενό αλλά μπήκε 
σε χάρτες που δεν ήξερα αν βγήκαν έτσι ή αλλιώς και θα μπορούσε ίσως η 
παρουσίαση να γινόταν καλύτερη και πιο αναλυτική. Τώρα να δεχθούμε ότι υστερεί 
εδώ η παρουσίαση και δίνω απόλυτα δίκιο στους συναδέλφους. Ένα πράγμα που 
πρέπει να κατανοήσουμε είναι πως σήμερα εδώ κάνουμε μία αρχή. Θα προχωρήσουν 
τα πράγματα, θα μπει η Νομαρχία σ΄ αυτή τη διαδικασία αλλά απλώς πρέπει κάποιος 
σ΄ αυτή την πόλη, σ΄ αυτό τον τόπο, να δείξει ότι ξεκινάει αυτή τη συζήτηση γύρω 
από αυτό το τόσο σοβαρό θέμα. Να σας πω την προσωπική μου άποψη σ΄ έναν κόσμο 
αγγελικά πλασμένο; Εγώ δεν θα ήθελα κανένα λατομείο, έλα όμως που ζούμε σ΄ έναν 
τόπο και σε μία κοινωνία όπου χρειάζονται τα αδρανή υλικά και θα πρέπει με τον 
καλύτερο τρόπο να γίνει η διαχείρισή τους καθώς και των χώρων natura κ.λ.π. Ήδη 
με τον Δήμο Μακεδονίδος ξεκινήσαμε μία συζήτηση για την ανάθεση μελέτης για 
natura στα στεγνά του Αλιάκμονα και θα δούμε προς τα πού θα πάει. Έχουμε πάρα 
πολλά να κάνουμε σ΄ αυτό τον τομέα κι αυτό είναι ένα ξεκίνημα, μία αρχή που από 
κάπου και κάπως έπρεπε να γίνει κι εγώ χαίρομαι πραγματικά που γίνεται από εδώ, 
από τη Βέροια, με όποια προβλήματα κι αν τίθενται και που σαφώς υπάρχουν. 

Γ. Ορφανίδης: Το ότι χρειάζεται και υπάρχει ανάγκη καθορισμού λατομικών 
ζωνών δεν χρειαζόταν να μας το πει ούτε ο υπάλληλος του Δήμου ούτε κανένας, ήταν 
αναγκαίο και το γνωρίζαμε όλοι. Σήμερα υπάρχει μία αναρχία όσον αφορά αυτόν τον 



τομέα και συμφωνούμε κι επαυξάνουμε όλοι. Το πρόβλημα όμως και δεν είναι μόνο 
για το σημερινό θέμα αλλά γενικότερα για θέματα είναι και τελικά πρόβλημα 
επιτροπών και το πώς δομούνται και πως αποφασίζουν και ότι είναι μόνο 
συμβουλευτικές και το ξέρουμε πάλι όλοι. Για σκεφθείτε ποιοι απαρτίζουν την 
επιτροπή ανάπτυξης ή ποια άλλη επιτροπή. Δηλαδή αυτοί θα προτείνουν πού θα 
κάνουμε τις λατομικές ζώνες. Εγώ έχω τη γνώμη πως εάν οι επιτροπές δεν είναι 
επιστημονικά καταρτισμένες και δεν τεκμηριώνουν τις αποφάσεις τους και τις 
επιλογές τους δεν γίνεται σωστή δουλειά όσο κι αν έχουν καλή θέληση. Το ζήτημα 
είναι απλό, έχουν ανικανότητα. Οι επιτροπές σήμερα και δεν δουλεύουν και δεν 
έχουν και τον ρόλο που θα έπρεπε να έχουν. 

Πρόεδρος: Έχω την αίσθηση κε Ορφανίδη ότι υποτιμούμε αυτή τη στιγμή 
αυτά που κάναμε. 

Γ. Ορφανίδης: Δεν υποτιμούμε τίποτα. Εγώ διατυπώνω μία πραγματικότητα 
για τις επιτροπές, ότι δηλ. δεν έχουν τη δυνατότητα να παίρνουν σοβαρές αποφάσεις. 
Εγώ εκτιμώ και λέω ότι η δομή που υπάρχει σήμερα και λειτουργεί δεν μπορεί να 
λειτουργήσει κι αν εσείς νομίζετε ότι είναι αντίστροφα αποδείξτε το. Σήμερα 
συζητάμε και κάποιοι μιλάνε για natura, κάποιοι μιλάνε για φυσικό περιβάλλον, για 
τρόπους λειτουργίας, η κα Δήμαρχος μάλιστα είπε ότι η ίδια δεν θα ήθελε να 
υπάρχουν λατομεία. Εγώ δεν συμφωνώ, λατομεία πρέπει να υπάρχουν. Με τα 
λατομεία έγινε η Ακρόπολη, η Κνωσός και διάφορα άλλα μεγαλουργήματα που 
σήμερα είναι γνωστά στην Ελλάδα αλλά και σε άλλες χώρες έγιναν μαρμάρινα 
μεγαλεία που σήμερα θαυμάζουμε. Το λατομείο δεν σημαίνει καμία καταστροφή αν 
λειτουργεί σωστά. Δηλαδή αν ένα λατομείο σήμερα κόψει 100 δέντρα και φυτέψει 
150 κάνει καμία καταστροφή; Εάν ένα λατομείο σήμερα αποκαταστήσει το φυσικό 
περιβάλλον, όταν τελειώσει αυτή η φλέβα μαρμάρου, και το φέρει στη φυσική του 
θέση, όσο μπορεί  που πιστεύω ότι μπορεί απόλυτα, γίνεται καμία καταστροφή; 
Σήμερα έχουμε μία φυσική πηγή, το μάρμαρο. Αν είχαμε πετρέλαιο, τι θα λέγαμε, να 
μην εξορύξουμε; Γιατί κάτι τέτοιο φαντάζομαι ότι λέμε εδώ πέρα. Θέλετε να είστε με 
όλους καλά, πρέπει να αντιληφθούμε όμως πως για όλα τα πράγματα υπάρχει κόστος 
αλλά υπάρχει και τρόπος. Όσο κι αν σας φαίνεστε παράξενο, συμφωνούμε να γίνουν 
λατομεία. Το πρόβλημα στην περιοχή Καστανιάς, Ξηρολιβάδου κ.λ.π. δεν είναι ότι 
υπάρχουν τα λατομεία αλλά ότι λειτουργούν με ασύδοτο τρόπο, κόβουν με τρόπους 
που απαγορεύονται, καταστρέφουν τόπους που ενώ είναι υποχρεωμένοι να τους 
αποκαταστήσουν κανείς δεν τους υποχρέωσε να το κάνουν, δημιουργούν δρόμους, 
μπάζα κ.λ.π. για τα οποία κανένας δεν τους επιβλέπει κι εμείς λέμε ότι έχουμε 
πυρηνικά μανιτάρια στο Βέρμιο και στα Πιέρια. Τα έχουμε, αλλά έκανε κανένας 
τίποτα; Είπατε κε Παυλίδη ότι επιτέλους θα βάλετε τάξη αλλά η τάξη δεν μπαίνει με 
το να δημιουργήσετε λατομικές ζώνες. Τον τρόπο λειτουργίας πρέπει να εφαρμόσετε 
για να βάλετε τάξη. Εγώ νομίζω ότι σήμερα η συζήτηση μπορεί να είναι για 
λατομικές ζώνες αλλά η παρουσίαση είναι ελλιπής. Την προηγούμενη φορά 
συζητούσαμε για την ΟΜΥΑ στο Ξηρολίβαδο τέσσερις ώρες γιατί ήταν πολίτες ενώ 
σήμερα που δεν είναι πολίτες κι αφορά όλη την περιοχή θα το κλείσουμε σε μισή 
ώρα. Το θεωρώ απαράδεκτο. Θα πρέπει να έρθει έστω μία καλύτερη παρουσίαση, αν 
δεν μπορούμε να κάνουμε τίποτα άλλο, όσον αφορά το ζήτημα των λατομικών 
ζωνών, να πάρουμε τουλάχιστον μία σαφή εικόνα για να μπορέσουμε να 
αποφασίσουμε τι θέλουμε. 

Δήμαρχος: Για να μην το τυραννάμε το θέμα, να αναβληθεί και να έρθει σε 
power point, να γίνει μία παρουσίαση, να τα δούμε αναλυτικά, να έχει την ευκαιρία 
και ο κ. Σκουμπόπουλος να πάρει τα έγγραφα που θέλει κι αν είναι να κληθούν και 
όλοι οι φορείς. Εμείς προσπαθήσαμε να ανοίξουμε το θέμα όσο μπορούσαμε και είναι 
ακριβώς αυτό που σας είπα, δηλαδή να γίνει επιτέλους η αρχή γι’ αυτό το τεράστιο 
ζήτημα. Δεν μπορεί να στρουθοκαμηλίζουμε. Θέλουμε τα αδρανή υλικά, και είπα κε 
Ορφανίδη ότι δεν θα ήθελα τα λατομεία σ΄ έναν κόσμο αγγελικά πλασμένο, θα ήθελα 



δηλ. καταπράσινα τα βουνά και καμία πληγή γιατί εγώ δεν είδα πουθενά στην 
Ελλάδα αποκατάσταση. Ας βάλουμε λοιπόν τα χεράκια μας στις πληγούλες μας κι ας 
δούμε τι θα κάνουμε μ’ αυτά τα ζητήματα. Προτείνω λοιπόν να το αναβάλουμε. 
Καθυστέρησε τόσες δεκαετίες αυτό το θέμα, ας έρθει λοιπόν όσο το δυνατόν 
καλύτερα. 

Το Δ.Σ μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 7-5-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Την από 27-6-2008 εισήγηση της Επιτροπής Ανάπτυξης του Δ.Σ. 
3.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και των δημ. συμβούλων, όπως αυτές 
αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 93 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 
 Αναβάλει τη λήψη απόφασης επί του 1ου θέματος «Θέση Δ.Σ. για τη 
δημιουργία Λατομικών Ζωνών στην περιοχή του Δήμου Βέροιας». 
 Η σύμβουλος Μαρία Τσιαμήτρου-Καραχατζή επανήλθε  στην αίθουσα.  
 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  420 / 2008 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Β. Γιαννουλάκης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Σ. Παναγιωτίδης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Ι. Ακριβόπουλος 

 Σ. Μηλιόπουλος Ε. Σοφιανίδης 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Σακαλής 
 Α. Δελαβερίδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α.  Τσιάρας Ε. Γουναράς 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Μαυροκεφαλίδης Ι. Καλαϊτζίδης 
 Κ. Συμεωνίδης Γ. Ορφανίδης 
 Μ. Τρανίδης   
 Α. Παπαστεργίου   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Γ. Κάκαρης   
     
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Ι. Καπετανίδης   
 Σ. Κρομμύδας   
 Η. Σοφιανίδης   
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΠΙΚΟΥ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΝΕΩΝ 
  

 Κ.  Καπανίδης   
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  10/9/2008 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 
 


